
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 8. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 629 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 629:  

”Vil ministeren kommentere henvendelsen fra Scleroseforeningen om behov for per-

manentgørelse af midlertidig merbevilling til Sclerosehospitalet i Danmark, jf. SUU 

alm. del – bilag 252? ” 

 

Svar: 

Jeg og ministeriet har noteret os de oplysninger, som Scleroseforeningen fremfører i 

deres henvendelse.  

 

Som jeg også har fremhævet i svar på SUU alm. del spm. 428 af 17. marts 2022 og S 

663 af 7. april 2022, er det vigtigt for regeringen, at mennesker med sclerose kan få 

den hjælp, der skal til for at leve et så godt liv som muligt med sygdommen.  

 

Det var også en del af baggrunden for, at regeringen sammen med Folketingets par-

tier afsatte 11,3 mio. kr. årligt i 2021 og 2022 til Sclerosehospitalerne i Haslev og Ry i 

forlængelse af sclerosehelhedsplanen, hvormed der blev afsat i alt 38,7 mio. kr. i peri-

oden 2018-2021. 

 
Hvorvidt der vil blive afsat midler til en merbevilling fra 2023, afhænger af de politi-
ske prioriteringer i de kommende forhandlinger om finansloven for 2023. 

 

 

Med venlig hilsen 
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